
Protokół Nr IX/2015 

 

z IX sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 24 czerwca 2015 r. w godzinach od 14.00 do 16.00 
poprzedzonej wspólnym posiedzeniem Komisji Rady Gminy o godz.12.00 w sali sesyjnej 
Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Mieścisko poprzedzające IX sesję Rady 
Gminy otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, Skarbnika Gminy – P.Terese Samarzewską, inspektora ds. obsługi 
organów gminy – P.Wiesławę Kujawa. 
Tematem  posiedzenia jest zaopiniowanie projektów uchwał na dzisiejszą sesję Rady 
Gminy.  
Z kolei Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnik Gminy – P.Teresie Samarzewskiej, w 
celu przedstawienia projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2015 rok. 
Skarbnik Gminy odczytała główne podstawy wprowadzenia zmian, tj: 
1) pismo Wojewody Wielkopolskiego z dnia 10 czerwca 2015 r. w sprawie zwiększenia 

planu dotacji celowej o kwotę 17.500 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań 
w ramach programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 

2) Pismo Dyrektora Szkoły Podstawowej w Mieścisku z dnia 9 czerwca 2015 r. w sprawie 
zmiany planu wydatków; 

3) Pismo Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej z dnia 17 czerwca br. w sprawie 
zmiany planu dochodów i wydatków na 2015 rok. 

Ponadto Skarbnik Gminy poinformowała o otrzymaniu kwoty 150.000 zł na rekultywację 
dróg, w związku z czym gmina musi ze swej strony dołożyć z budżetu gminy 80.000 zł.  
W ramach budowy nawierzchni asfaltowej na drogach dojazdowych do pól planuje się min.: 
położenie nawierzchni asfaltowej na ul.Buczka i Strzeleckiej w Mieścisku; 
W wyniku zmian w budżecie łącznie zwiększa się dochody o kwotę: 93.868 zł i zwiększa się 
wydatki o kwotę: 131.935 zł. 
Skarbnik Gminy odczytała wszystkie zwiększenia i zmniejszenia w dochodach i wydatkach w 
poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach. 
Ponadto poinformowała, że w Załączniku Nr 4 –Wydatki majątkowe w gminie w 2015 roku w 
poz.2 – Sanitacja wsi - należy wyłączyć zadanie: opracowanie projektu budowlanego na 
budowę kanalizacji dla Podlesia Wysokiego, gdyż z jest to zadanie już wpisane w 
poz.9.Wymienione na zadania środki własne na te zadania pozostają bez zmian.  
W Załączniku Nr 5 - w przychodach wprowadza się wolne środki, które pozostały na 
rachunku bankowym obsługującym gospodarkę odpadami za rok poprzedni w kwocie 38.067 
zł. 
Skarbnik Gminy odczytała pismo z Oddziału Terenowego Agencji Nieruchomości Rolnych w 
Poznaniu nawiązujące do wniosku Wójta Gminy o udzielenie bezzwrotnej pomocy 
finansowej na doprowadzenie do właściwego stanu technicznego lokali mieszkalnych w 
Nieświastowicach wraz z przyłączami kanalizacyjnymi. Kosztorys robót opiewa na kwotę  
122.516 zł. Taka kwota została też wprowadzona w dziale Gospodarka mieszkaniowa. 
Z kolei głos zabrał Wójt Gminy. Na wstępie poinformował, że w tym roku oprócz dróg to 
naboru żadnych wniosków nie będzie. Dlatego zrezygnowano z tego co było w planie: 
ogrodzenia placu zabaw w Budziejewie i Zabiczynie dlatego, że to znajdzie się w przyszłym 
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roku we wniosku „Odnowa wsi”. W tym roku na tych dwóch działkach doprowadzimy do 
wyrównania i wypoziomowania tak żeby można w przyszłym roku  działać. 
Następnie Wójt nawiązał do remontu wspomnianych w projekcie uchwały dróg: ul.Strzelecka 
i Buczka tj.285 mb i to jest w granicach 60 tys.zł. 
W ramach rekultywacji planuje się zrobić: 
1) odcinek z Kłodzina na Jaworówko – o,5 km 
2) 400 m z Pląskowa na Nieświastowice – w strone P.Hagdana; 
3) 300 m w Jaroszewie Drugim (do uzgodnienia gdyż tam wcześniej trzeba zrobić 
odwodnienie); 
4) Zabiczyn-Chuby – około 300 m 
 
Z kolei Wójt przeszedł do uzasadnienia wycofania z porządku obrad sesji projektu uchwały w 
sprawie zmiany obwodów głosowania na terenie gminy Mieścisko dot.okręgu Mirkowic, 
Mirkowiczek i Zakrzewa aby mogli być w obwodzie Zabiczyna jednocześnie odczytując 
odpowiedź na nasz wniosek Komisarza Wyborczego w Pile. 
W związku z w/w projektem uchwały głos zabrał radny Staroń – „Zbietka zawsze była z 
Podlesiem Kościelnym było to uwarunkowane historycznie tzw. zbytki kościelne. 
Teraz przeskakujemy przez Sarbię – mieszkańcy odczuwają, że coś jest nie tak”; 
- radna Kapczyńska – co do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie: zamiana rowu 
przydrożnego na rurociąg PCV w Gorzewie. Czym to jest uwarunkowane ? 
- Wójt – „to jest inicjatywa mieszkańców dlatego, że była sytuacja tego typu, że skarpa rowu 
przy asfalcie tak się obsuwała, że było to niebezpieczne przy jeździe. Tam nie jest aż taka 
normatywna droga, która miałaby 6 n, a wręcz przeciwnie w niektórych miejscach ma 4,5 m i 
w związku z czym żeby w jakimś stopniu było pobocze to zdecydowaliśmy o zamianie tego 
rowu na rurociąg żeby bezpiecznie jeździć. Mieszkańcy bardzo mocno pomogli.” 
- radny Kalka  - zapytał czy chodnik na ul.Janowieckiej koło P.Kalusińskich jest objęty 
gwarancją. Obrzeże tego chodnika leży na jej ogródku. 
- radna Kapczyńska – „takie obsuwanie ma też miejsce koło Posterunku na ul.Pocztowej”; 
- radny Rodzewicz: 
1)  „jeśli chodzi o kanalizację i wodociągowanie na ul.Sw.Wojciecha i w Popowie Kościelnym 
czym Pan Wójt kierował się zmniejszając na te zadania wydatki. Czy w tym roku nie będzie 
tam oddany ani jeden budynek, bo jeżeli będzie to tak tam będzie musiało być zrobione”; 
- Wójt – wyjaśnił, że na dzisiaj mieszkańcy nie przewidują żeby tam zamieszkać. Jeśli ktoś się 
zdecyduje to wtedy podłączymy”; 
- radny Rodzewicz: 
1) „jeśli chodzi o te ulice przy „ORLIKU” to tam naprawdę to wszystko nieciekawie wygląda 
przy tych opadach, ponadto założenie oświetlenia bo tam w zasadzie cała infrastruktura 
prawie jest częściowo. Koło P.Renn ktoś się wybudował.  Tam trzebaby 3 lampy postawić bo 
w nocy jest problem z dotarciem”; 
2) „Panie Wójcie to słynne „DINO” – po tych opadach tam nieciekawie wygląda” 
- Wójt – „zgadzam się. Poleciłem jak dostaniemy asfalt kruszony to tam dosypiemy”; 
- radny Rodzewicz: 
1) „tam przydałoby się odwodnienie. Dwa pojazdy maja tam problem z wymijaniem”; 
2) „parking przy ORLIKU przy Szkole – „jak tam popada to samochody nie mają się gdzie 
zatrzymać. Moja osobista uwaga” tam trzebaby poprowadzić rurę w pasie drogowym 
powiatu, dreny na parkingu, dosypać ziemi. Po deszczach i roztopach jest problem z 
parkingiem”; 
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3) „parking przy Posterunku Policji – „tam się taka duża dziura wybiła po tym jak 
doprowadzano wodę, że łatwo można zawieszenie urwać”; 
4) „jaka jest możliwość połączenia na ul.Zacisze na odcinku 35 metrów. Jak budowano tam 
wodociąg – na mapie on jest ale w rzeczywistości go nie ma. Ten wodociąg kończy się przy 
P.Kalista i kończy się od strony P.Małeckiego. Podłączenie spowodowałoby, że w 
newralgicznym okresie nie byłoby problemów z wodą. Zacisze ma takie bo są spadki 
ciśnienia”; 
5) „słyszałem, że oprócz środków unijnych są też granty norweskie na renowację kościołów z 
których można skorzystać”; 
6) „w dalszym ciągu ponawiam  temat Przedszkola. Z tym Przedszkolem naprawdę trzeba coś 
zrobić .W tej chwili tam jest przechowalnia. To nie jest sprawa na rok, 10 lat. Zabezpieczenie 
terenu to jest najważniejsza rzecz na przyszłość. Bo jak tam coś wybudują. to w przyszłości 
trzeba będzie szukać terenu gdzieś na zewnątrz. Dzisiaj trzeba o tym pomyśleć rezygnując 
nawet z innych rzeczy. Wracając do Aquanet-u to gospodarkę wodno-ściekową mogła 
prowadzić nasza spółka. Nie powinien tego robić Poznań. Tam jest matka, tu jest córka. 
Aquanet generuje dodatkowe koszty.” 
- radny Serafiński – odnośnie naprawy dróg w ramach rekultywacji. Droga koło stawku w 
Miłosławicach jest bardzo mało przejezdna. Na samej górce koło P.Nowakowskiego 
skrzyżowanie jest całe rozjechane, kamienie są wyrwane. Tam TIR-y nawracają i wszystko 
jest powyrywane”; 
- radna Widzińska: 
1) prosiła o oznaczenie ulic: Krasickiego i Baczyńskiego bo tam jest problem z 
pierwszeństwem przejazdu. Nie wiadomo, która jest główna, a która podporządkowana; 
2) sprawa związana z placem zabaw – „mieszkańcy są bardzo zadowoleni z nowego 
ogrodzenia i dziękują, ale plac zabaw nie ma huśtawek, jest piaskownica – nie ma w niej 
piasku”; 
- Wójt – „jeśli jest skrzyżowanie i nie ma oznakowania to wiadomo jak jechać. Osiedle jest 
specyficzną rzeczą. Myśmy opracowali program ruchu na Osiedlu i wszelkie zmiany muszą 
przejść całą procedurę i być uzasadnione. Organizację ruchu zatwierdziła Komenda Policji, 
Starosta, itd.. Musimy najpierw wymagać od siebie abyśmy jeździli zgodnie z przepisami to 
wtedy nic nie powinno się stać”; 
- radna Widzińska – „mieszkańcy mówili, że na Zawadzkiego i Szarych Szeregów jest 
oznakowanie osobne i czy nie można czegoś podobnego tam zrobić ?” 
- radny Rodzewicz – „oznaczenie drogi głównej spowodowałoby, że inne byłyby 
podporządkowane”; 
- radny Staroń:  
1) „jak będą następujące zmiany w budżecie prosił Wójta aby pamiętać o drodze Nr 2 w 
Zbietce. Mieszkańcy starają się coś robić przy tej drodze, głównie P.Migas i trzebaby mu 
pomóc i ten rów w przyszłości zasypać i dokończyć odcinek do P.Gruszeckiego”; 
2) jak wygląda sprawa z tym pałacem w Zbietce – „teraz ta nowa Pani sołtys zaangażowała 
się również przy Domu Kultury – trzeba jej pomóc. Teraz brakuje jej farby. Trzeba im 
pomagać jak ludzie maja chęć do pracy”; 
3) „te dziury na drodze przy wjeździe do Zbietki 2 są zaklejone, a tam dalej nie są zaklejone”; 
- radna Kapczyńska – „wraz z radnym Januszem Górskim przypominamy się o ławeczki na 
placu zabaw”; 
- radna Chelwing: 
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1) „P.Hagdan jest właścicielem działek przy stajniach i mieszkańcy zgłaszali mi, że tam są 
pootwierane studzienki, posesja jest nieogrodzona. Czy jest możliwość żeby gmina 
wystosowała pismo do tego Pana żeby je zabezpieczył, przypomnieć o jego obowiązku jako 
właściciela posesji. Chodzi tutaj o bezpieczeństwo głównie dzieci”; 
2) „nasz przystanek koło cmentarza – wypadałoby żeby był naprawiony bo szpeci”; 
- radny Kalka – poprosił aby radni wspólnie ustalili termin wyjazdu na zwiedzanie sortowni 
odpadów w Kopaszynie. 
Radni wspólnie ustalili termin wyjazdu na dzień: 16 lipca 2015 r. o godz.9.00. 
Z kolei Wójt udzielił odpowiedzi na pytania zgłoszone przez radnych: 
- chodnik na ul.Janowieckiej, kolo Posterunku – „musimy zobaczyć. Będziemy musieli te 
kałuże zlikwidować”; 
- odnośnie wyciętych miejsc na dziury – „myśmy je zrobili. Zleciliśmy firmie żeby przywiozła 
masę”; 
- studzienka – „wystosujemy pismo”; 
- radna Chelwing – „ze studzienki telekomunikacyjnej wystają pręty to jest niebezpieczne. 
Czy nie lepiej zlikwidować te pręty bo stwarzają zagrożenie”; 
- w sprawie remontu dróg –„jeśli w tym roku zrobimy te 2 ulice to potem będziemy na 
pewno robić na Osiedlu Młodych. Koło „Orlika” też trzeba położyć asfalt. Narazie tego  nie 
będziemy robić z uwagi na brak  środków”; 
- „DINO” – „dosypiemy kruszywa”; 
- lampy – „będą w ramach rozbudowy. Przygotowujemy zarówno list intencyjny, jak również 
prowadzę rozmowy z Eneą-Oświetlenie”; 
- parking – „w przyszłości zaprojektowany jest projekt rozbudowy sali gimnastycznej.  
W związku z czym tam będzie zgodnie z projektem będzie zajazd do autobusów”; 
- „jest zlecony projekt na zagospodarowanie tego trójkąta koło Posterunku. Chcemy złożyć 
wniosek w ramach „Odnowy wsi”. Te wnioski będą dopiero przyjmowane w przyszłym roku i 
dlatego zleciliśmy dokumentacje po to żeby wiedzieć o jakich pieniądzach mówimy”; 
- woda na ul.Zacisze – „jest to w opracowaniu. To jest około 40-50 metrów. 
Najprawdopodobniej zepniemy to między P.Kalistą a P.Małeckim. Tam jest hydrant”; 
- grant na parafie – „o dofinansowanie występują parafie”; 
- Przedszkole – „jest  zlecony projekt na koncepcję rozbudowy. Miasteczko do bawienia 
może być tam gdzie boisko do siatkówki. Nie musimy wydawać pieniędzy na wykup gruntu 
bo tam mamy go dosyć. My mamy patrzeć nie tylko na to, ale musimy ocieplić szkołę od 
wewnątrz od strony boiska. Jest również opracowany projekt na boisko tylko potrzeba 
pieniędzy. Musimy czekać na pomoc unijną”; 
- droga w Miłosławicach – „narazie nasypiemy tłucznia. Ponadto jest przepis, który mówi że 
tir-y mogą parkować w miejscach do tego przeznaczonych”; 
- odnośnie oznaczenia – „sprawdzimy”; 
- piaskownice – „wg gminie nie ma i nie będzie bo nikt nie będzie odpowiadał żeby je 
przykrywać aby nikt nie dostał choroby po kotach, psach. Natomiast jeśli chodzi o huśtawkę 
to jeżeli tam jest jakiś fundament to będziemy starali się ją osadzić”; 
Po udzielonych wyjaśnieniach komisje kontynuowały opiniowanie projektów uchwał na 
sesję. 
 
- projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Mieścisko z dnia 19 
grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko 
na lata 2015-2025  - został przedłożony do udzielenia wyjaśnień na sesji. 
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- projekt uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego  kandydatów na ławników 
W związku z upływem kadencji ławników i koniecznością wyboru nowych na następną 
kadencję należy powołać zespół, który przedłoży Radzie na sesji opinię o kandydatach na 
ławników. 
Do zespołu zgłoszono następujących radnych, którzy wyrazili zgodę na pracę: 
- radny Kazimierz Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa 
- radna Agnieszka Oelke – Z-ca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
- radny Michał Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa 
- radny Jan Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty. 
 
- projekt uchwały w sprawie wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanych przez właścicieli nieruchomości oraz warunków i trybu 
składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła P.Natalia Włodarczak – inspektor ds. 
gospodarki odpadami. 
Podjęcie w/w uchwały wynika z nowelizacji przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku w  gminach, jak również z ukazanych wyroków Sądów jakie elementy powinna 
zawierać deklaracja. 
Komisje projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie. 
 
- projekt uchwały w sprawie uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony 
przyrody na pomniku przyrody. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił P.Rafał Kapczyński – inspektor ds. ochrony 
środowiska i rolnictwa w Urzędzie Gminy. 
Do Rady Gminy Mieścisko wpłynął wniosek Uniwersytetu Gdańskiego – Zakład Geologii 
Morza o wyrażenie zgody na wykonanie badań naukowych na głazie narzutowym z 
czerwonego granitu „Kamień Sw.Wojciecha” w Budziejewku, uznanym za pomnik przyrody. 
Zgodnie z ustawą o ochronie przyrody ustanawianie pomnika przyrody oraz wprowadzanie 
zakazów, które chronią pomnik przyrody leży w kompetencji Rady Gminy. Zakazy te jednak 
nie dotyczą prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, po uzgodnieniu ich z Radą 
Gminy. 
Komisje Rady projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Komisji, Przewodnicząca Rady zarządziła 
15-minut przerwy przed sesją na kawę. 
Po przerwie rozpoczęła się IX sesja Rady Gminy. 
 

IX sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 
Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – 
P.Tadeusza Synorackiego, P.Ryszarda Sadłowskiego – przedstawiciela Izby Rolniczej, 
sołtysów wsi. 

Ponadto powitała obecnych na sesji przedstawicieli firmy „Światłowód do domu”, 
którzy zapoznają z projektem budowy sieci światłowodowej w ramach działania 
„Zapewnienie dostępu do Internetu szerokopasmowego”. 
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      Jednocześnie Przewodnicząca Rady poinformowała, że na sesję przyjdzie opiekunka   
      świetlicy środowiskowej w Mieścisku z dziećmi, które chciałyby podziękować za pomoc w  
     zorganizowaniu Dnia dziecka. 
      (Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do  
       protokołu). 
 
       Adn. 2  

 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy Mieścisko, na 
dzisiejszej sesji obecnych jest 15, co stanowi quorum wobec czego Rada jest 
prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3  
 
 Przewodnicząca Rady odczytała Porządek obrad dzisiejszej sesji, jaki radni, sołtysi i 
goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego Porządku sesji Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński zgłosił wniosek   
O   wycofanie z porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie podziału Gminy 
Mieścisko na stałe obwody głosowania. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie kto jest za wycofaniem z porządku sesji 
w/w projektu uchwały ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie wycofali z porządku obrad projekt uchwały. 
Porządek obrad IX sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 

 
 1. Otwarcie sesji. 
 2  Stwierdzenie quorum. 
 3. Przedstawienie porządku obrad  IX sesji Rady Gminy – możliwość  
    wprowadzenia zmian. 
 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 6. Zapytania sołtysów. 
 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  
    międzysesyjnym. 
9. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie Gminy  Mieścisko na 2015 rok. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Mieścisko z dnia 
19 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko 
na lata 2015-2025. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie  powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników 
do Sądu Rejonowego w Wągrowcu i Sądu Rejonowego w Gnieźnie. 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanych przez właścicieli nieruchomości oraz warunków i trybu 
składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony 
przyrody na pomniku przyrody. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
16. Wolne głosy i wnioski. 
17. Zakończenie. 
Z kolei na sesję przybyła opiekunka świetlicy środowiskowej w Mieścisku wraz z 3 
przedstawicielami dzieci, którzy podziękowali radnym i Wójtowi za wsparcie finansowe, 
dzięki któremu mogły odbyć z okazji Dnia Dziecka wycieczkę do ogrodu zoologicznego. 
Dzieci wszystkim ofiarodawcom wręczyli własnoręcznie przygotowane podziękowania i 
papierowe różyczki. 
Po tym miłym akcencie Przewodnicząca Rady udzieliła głosu przybyłym na sesje 
przedstawicielom firmy „Światłowód do domu”. 
Światłowód do domu to projekt budowy sieci dostępowej w ramach działania 2.8 
„Zapewnienie dostępu do Internetu szerokopasmowego” Wielkopolskiego Regionalnego 
Programu Operacyjnego na lata 2007-2013.Dzięki w/w  projektowi w 18 powiatach w 
Wielkopolsce wybudowana zostanie sieć światłowodowa „ostatniej mili” czyli sięgająca do 
domu/mieszkania/firmy. Dzięki projektowi wybudowanych zostanie 68.156 przyłączeń 
telekomunikacyjnych i ponad  52.000  gniazdek abonenckich w domach. 
Po udzielonych wyjaśnieniach Przewodnicząca Rady podziękowała przedstawicielom firmy i 
kontynuowała realizację porządku sesji. 
 
Adn.4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w 
biurze Rady Gminy i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń w związku z tym  zawnioskowała o 
jego przyjęcie bez odczytywania. 
Radni jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez odczytywania. 
Będąc przy głosie Przewodnicząca Rady poinformowała o odebranej przez Wójta statuetce 
„Filar samorządności” z okazji XXV-lecia Wielkopolskiego Ośrodka Kształcenia Studiów 
Samorządowych w Poznaniu. W/w statuetkę otrzymali wójtowie i burmistrzowie, którzy 
pełnią swoją funkcje nieprzerwanie od 25 lat. Przewodnicząca  Rady złożyła Wójtowi w 
imieniu całej Rady gratulacje. Ponadto ogłosiła, że ponownie naszymi delegatami do Izby 
Rolniczej zostali wybrani P.Bogdan Fleming i P.Ryszard Sadłowski. 
P.Bogdan Fleming podziękował wszystkim, którzy wzięli udział w wyborach i oddali swój głos.  
Jednocześnie zaprosił do współpracy. 
 
Adn. 5 -  Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Kozłowski – zabrał głos w imieniu P.sołtys wsi Wiela, która prosiła o farbę na 
odnowienie przystanku autobusowego, ponadto są powybijane na przystanku szyby; 
- radny Górski: 
1) „w sprawie Karty Dużej Rodziny. Rozmawiałem z właścicielem  takiej Karty i mówił, ze 
korzyści z niej wynikające są raczej symboliczne, ale np. w Wągrowcu samorząd trochę 
zwiększa uprawnienia właścicieli tych kart np. wydając zniżki na korzystanie z Aquaparku. 
Czy byłaby możliwość takiej pomocy ze strony samorządu w naszej gminie”;  
2) dot. Osiedla Michałowskiego – chodzi o czas i sposób oznakowania Osiedla 
Michałowskiego. Kiedy to będzie zrealizowane i w jakiej formie ? 
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- radny Hoffmann: 
1) „starsi mieszkańcy twierdzą, że pogorszyła się opieka zdrowotna w naszym Ośrodku 
ponieważ w tygodniu  jest zmniejszona liczba przyjęć, podczas gdy w piątek robi się tłok”; 
2) rolnicy zgłaszają bardzo zarośnięty krzakami odcinek drogi asfaltowej od Popowa do 
zakrętu” 
- radna Chelwing: 
prosiła o informację na temat szczepienia przeciwko  rakowi szyjki macicy. Są takie 
szczepienia w gimnazjach w innych powiatach. Ostatni rocznik 97 był szczepiony. Wiem, że 
wniosek składa się do powiatu. Uważam, że profilaktyka jest bardzo ważna. Czy mamy 
możliwość jako gmina złożyć taki wniosek ?” 
- radny Witucki: 
1)  „na komisjach wspólnych była sprawa naszego Przedszkola gdzie mamy mało miejsca, 
natomiast chciałbym się dowiedzieć co z tym przedszkolem po byłej Szkole Podstawowej w 
Podlesiu Kościelnym ?” 
2) „droga Podlesie Kościelne-Budziejewo – „ta droga jest na podbudowie popiołów z 
Elektrociepłowni Karolin. Na dzień dzisiejszy jest problem przejechać samochodem 
osobowym”; 
 
Adn 6. - Zapytania sołtysów 
 
- P.Patelski – sołtys wsi Pląskowo 
1) zapytał czy będzie w tym roku położony asfalt na drodze do P.Hagdana ? 
2) „przy tej krzyżówce co był śmiertelny wypadek stoi duże drzewo topola. Nie wiem czy ta 
topola nie była przyczyną  tego śmiertelnego wypadku bo ona w pewnym sensie zasłania 
dojazd do tej krzyżówki”; 
- P.Kubicka – sołtys Zabiczyna – „mieszkańcy Zabiczyn-Chuby zgłaszają, że drzewa przy tym 
wyjeździe są tak obrośnięte, że nic nie widać”; Potrzeba ich obcięcia żeby wyjazd był bardziej 
widoczny”; 
Odpowiedzi na zapytania sołtysów i jednocześnie radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej 
Banaszyński: 
- P.Sołtys wsi Zabiczyn – „wniosek o obcięcie drzew  zostanie zgłoszony do powiatu”; 
- P.Sołtys wsi Pląskowo – „w stronę do P.Hagdana zostanie zrobiona droga na odcinku 400 m. 
Dzisiaj Rada podejmie uchwałę, to następnie rozpiszemy przetarg i będzie można wybrać 
wykonawcę. Jednocześnie wyjaśnił, ze nie można jednoznacznie ocenić czy topola była 
przyczyną wypadku, jeszcze śmiertelnego. Należy uważać jak się dojeżdża do drogi 
podporządkowanej. Zastanowimy się. To jest topola, która ma ileś lat. Jeśli to jest na naszym 
gruncie to wystąpię do Starosty o wycięcie tych dużych topoli. Jeżeli to natomiast będzie w 
pasie drogi powiatowej to ja na pewno wyrażę na to zgodę”; 
- Szkoła w Podlesiu Kościelnym – „tam przygotujemy podział i wycenę i będziemy 
sprzedawali lokale”; 
- droga Budziejewo- Podlesie Kościelne – „tu musimy zdecydować. Ta droga właściwie 
potrzebna jest jednemu przedsiębiorstwu  ale to przedsiębiorstwo zaangażować się nie chce 
żeby pomóc a to ono jeździ najwięcej ciężkim sprzętem, bo gdybyśmy jeździli samochodami 
osobowymi to na pewno droga dłużej wytrzymałaby. Trzeba ją zabezpieczyć bo nie chcemy 
jej aż tak zniszczyć”; 
- w sprawie szczepienia – „jest to ogłoszone, ale tylko przez powiat poznański. On 
wyasygnował pieniądze. Miałem już takie sygnały i jest taka możliwość ale dla pań po 50-tce, 
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natomiast dla dziewczyn  14-15 letnich nie ma. To szczepienie jest w granicach 500 zł jedno. 
My już 3-lata temu nad tym się zastanawiali ale jest to kwota dość duża. Jeżeli państwo 
zdecydujecie to ja przygotuje na przyszłą sesję ile takich dziewczyn w poszczególnych 
rocznikach jest w naszej gminie. Ale wtedy trzeba sobie powiedzieć, że takie szczepienie 
trzeba przeprowadzać co roku. Jedno szczepienie w granicach 500 zł”; 
- radnemu Hoffmannowi: 
1) „wskazany odcinek drogi trzeba wykosić” 
2)  „porozmawiam z P. doktorem bo takie sygnały  do mnie dotarły”; 
- radnemu Górskiemu: 
1) „mamy to wstępnie przygotowane. Może na przyszłe Komisje proszę podać jakie nazwy 
ulic na Osiedlu Michałowskim wybrać. Jesteśmy na to przygotowani. Wymiana dowodów jest 
za darmo”; 
2) w sprawie Karty Dużej Rodziny na terenie gminy – „w naszej gminie są obniżone ceny w 
Przedszkolu. Oferty, które żeśmy otrzymali, że sieć sklepów wielkopowierzchniowych zwraca 
się żeby gmina dopłacała i u nich kupowała to jest trochę nie tak, bo byśmy musieli tę zasadę 
stosować u wszystkich bo nasze podmioty gospodarcze są też, które handlują Duże rodziny 
to co w gestii gminy leży to u nas zawsze miały i mają  pomoc. Co do rabatów sklepowych 
jestem przeciwny dlatego, że to trzebaby zrobić do wszystkich”; 
- P.Kozłowskiemu – „proszę aby na przyszłość takie drobne rzeczy zabezpieczyć w funduszu 
sołeckim”; 
 
 Adn.7 
 

Wójt przedstawił informację ze swojej pracy w okresie miedzysesyjnym 
Będąc przy głosie podziękował wszystkim osobom, które pomogły organizacyjnie w 
przygotowaniu  jubileuszu XXV-lecia samorządu terytorialnego gminy Mieścisko, jak również 
które pomogły w zakwaterowaniu naszych gości zagranicznych. 
Następnie Wójt odczytał podziękowanie od Księdza Prałata Andrzeja Rygielskiego dla 
samorządu gminy Mieścisko za wsparcie związane z organizacją 15-lecia Stowarzyszenia oraz 
10-lecia Ośrodka Opieki Pozaszpitalnej  Hospicjum Miłosiernego Samarytanina w Wągrowcu . 
Na zakończenie zakomunikował, ze po konsultacjach proponuje żeby w tym roku 
gospodarzem dożynek było sołectwo Popowo Kościelne. 
(Informacja Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu). 
 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady przedstawiła informację ze swojej działalności w okresie 
międzysesyjnym: 
- 23 maja br.- udział w uroczystej sesji Rady Gminy Mieścisko z okazji XXV-lecia samorządu 
terytorialnego połączonej z obchodami XX-rocznicy podpisania umowy o współpracy z gminą 
Maartensdijk/de Bilt  (Holandia); 
- 24 maja br. – udział w koncercie królewskiej orkiestry dętej z de Bilt, następnie w polowej 
mszy świętej w Popowie Kościelnym z okazji XXV-lecia samorządu i pikniku europejskim – 
rekreacyjnym turnieju drużyn; 
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- 25 maja br. – udział  wraz z delegacją z Retiers (Francja) w konferencji „Wielkopolska 
Obywatelska, Wielkopolska Europejska i XXV lat samorządu” na zaproszenie Marszałka 
Województwa Wielkopolskiego; 
- 27 maja br – udział w pikniku  integracyjnym w Gołaszewie, który podsumowywał projekt: 
„Przez Zakład Aktywności Zawodowej na rynek pracy”; 
- 28 maja br. – Przewodnicząca Rady złożyła życzenia pracownikom Urzędu Gminy z okazji 
Dnia Pracownika Samorządowego; 
- 30 maja br – udział w uroczystości jubileuszu  90-lecia OSP Sarbia; 
- od 5 do 7 czerwca br – goszczono delegację z gminy Retiers (Francja); 
- 6 czerwca br – udział w nabożeństwie ekumenicznym w Czeszewie oraz w konferencji 
naukowej „dr Karol Libelt – obywatel Europy i Polacy w europejskim parlamencie”; 
- 11 czerwca br – udział w apelu z okazji „Dnia Języków Obcych” przygotowanym przez 
Szkołę Podstawową im.Stefana Czarnieckiego w Mieścisku; 
- 14 czerwca br – udział w „V Mieściskach Spotkaniach Śpiewaczych”; 
 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informacje z prac Komisji w 
okresie międzysesyjnym. 
O godzinie 15.40 sesję opuściła radna Marta Widzińska i tym samym na sesji od tej chwili 
było 14 radnych. 

 
Adn. 10. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie Gminy  Mieścisko na 2015 rok 
 
W związku ze szczegółowym omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu 
Komisji i brakiem zapytań na sesji Przewodnicząca Rady poddała projekt w/w uchwały pod 
głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i 
stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Adn. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Mieścisko z 
dnia 19 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Mieścisko na lata 2015-2025. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i 
stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Adn. 12 -  Podjęcie uchwały w sprawie  powołania zespołu opiniującego kandydatów na 
ławników do Sądu Rejonowego w Wągrowcu i Sądu Rejonowego w Gnieźnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, ze na wspólnym posiedzeniu Komisji padła 
propozycja aby w skład zespołu weszli Przewodniczący Komisji Rady, a z Komisji Rewizyjnej  
Z-ca Przewodniczącego Komisji. tj: 
- radny Staroń Kazimierz 
- radna Oelke Agnieszka 
- radny Kalka Michał 
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- radny Wojtyszyn Jan 
Wszyscy wyrazili zgodę na pracę w zespole. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie  
i stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 
 
Adn. 13 - Podjęcie uchwały w sprawie wzorów deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanych przez właścicieli nieruchomości oraz 
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 
Po krótkim uzasadnieniu projektu uchwały przez Przewodniczącą Rady, w związku z 
omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji i brakiem pytań na sesji 
Przewodnicząca Rady poddała projekt pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i 
stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Adn. 14 - Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony 
przyrody na pomniku przyrody 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Gminy. W związku z brakiem pytań na sesji 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i 
stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 
 
Adn. 15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił P.Wójt w punkcie 
„Zapytania sołtysów”. 
 
Adn. 16. - Wolne głosy i wnioski 
 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne – zaprosiła na turniej wsi Wymysłowo; 
- Przewodnicząca Rady – odczytała życzenia, jakie w ostatnim czasie wpłynęły do Rady Gminy 
w związku z XXV-leciem samorządu terytorialnego w Polsce, tj: od Posła Europarlamentu – 
 P.Andrzeja Grzyba, Marszałka Senatu – P.Bogdana Borusewicza. 
Ponadto poinformowała o możliwości wzięcia udziału w szkoleniu w dniu 30 czerwca br. na 
temat składania petycji i skarg, którego organizatorem jest senator Mieczysław Augustyn. 
 
W związku z wyczerpaniem zapytań i porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała 
wszystkim za udział i zamknęła IX sesję  Rady Gminy. 
 
 
 
  Protokółowała:    Przewodniczyła sesji: 
 
            Inspektor ds. obsługi organów   Przewodnicząca Rady 
 gminy 
 
        /Wiesława Kujawa/    /Elżbieta Kapczyńska/ 


